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Vicepresedinte ANRE: Sectorul de energie înca tremura; s-au gasit solutii doar

pentru consumatori

Sectorul de energie înca tremura si, daca la nivelul consumatorilor s-au gasit solutii, furnizorii înca nu au

primit banii pentru compensare si plafonare, a afirmat, miercuri, Zoltan Nagy-Bege, vicepresedintele

Autoritatii Nationale de Reglementare în Energie (ANRE).

 

"Eu cred ca sectorul înca tremura, pentru ca, deocamdata, s-au gasit solutii doar la nivelul consumatorilor. Am

reusit sa linistim consumatorii, mare parte dintre ei, pentru ca, de exemplu, marii consumatori de gaze nu

beneficiaza la o plafonare si sunt expusi unei piete cu preturi foarte mari, dar macar pe acest segment care este cel

mai important al pietei, consumatorii s-au gasit solutii".

 

El a aratat ca nu acelasi lucru se poate spune despre sectorul furnizorilor de energie.

 

"Nu pot spune ca în privinta platilor care trebuie facute din bugetul de stat catre furnizori lucrurile stau bine. S-au

facut niste pasi, niste progrese. Nu pot sa va spun cifre, platile sunt facute de Ministerul Muncii si Ministerul

Energiei, pe baza calculelor ANRE. Noi de abia saptamâna trecuta am reusit sa finalizam primele calcule pentru

noiembrie si decembrie si speram ca din acest moment sa reusim sa acceleram, iar la sfârsitul lunii mai sa avem

platite primele trei luni (de compensare si plafonare - n.r.), adica noiembrie, decembrie si ianuarie. Dupa care

schimbam tiparul si ne concentram pe februarie-martie, apoi si aprilie", a continuat oficialul ANRE.

 

Potrivit acestuia, ANRE primeste în continuare foarte multe petitii si reclamatii.

 

"Daca în 2021 am avut un numar dublu fata de 2020, în primele trei luni din an a continuat acest val. Sper ca,

odata cu ordonanta 27 (care prevede plafonarea pretului timp de un an - n.r.), lucrurile sa se aseze si consumatorii

sa se calmeze. În plus, sunt foarte multi potentiali investitori care au probleme cu obtinerea autorizatiilor de

racordare, ne luptam cu transportatorul, cu distribuitorii în interpretarea regulamentelor de racordare si vin sesizari

si din aceasta parte", a sustinut Bege.

 

El a precizat ca exista interes foarte mare pentru instalarea de noi capacitati de energie regenerabila si exista sansa

sa depasim 10.000 de MW în capacitati de energie regenerabila pâna în 2030. 
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